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 VRAGENUUR WOENSDAG 17 JANUARI 22024 
 
Locatie: raadzaal raadhuis 
Voorzitter: mw. M. Boukhriss 
Griffier: M. Bouw 
 
 
Aanwezigen bij aanvang:  
fracties: Hart voor Hilversum: C. Groeneveld en mw. C. Jansson; D66: J.J.A.N. Deen, R.H. van 
Grieken en mw. B. van Hattum; VVD: --; GroenLinks: J.A. van Waarden; CDA :-- ; Democraten 
Hilversum: R.J.H. Docter en J.E.M.G. Göbbels; SP: J.P. Otto; PvdA: mw. J. Kalk; ChristenUnie: 
B. Nanninga; BVNL: mw. F. Durlacher. 
College: B. Heller, mw. H.J. van Hunnik, A.R.C. Scheepers, N.G.T. van Voorden en mw. K.J. Walters, 
wethouders. 
 
1.  Vaststellen agenda  
De voorzitter opent het vragenuur om 19.30 uur en heet allen welkom.  
 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
2.  Mededelingen van de voorzitter  
De voorzitter: 
- deelt mee dat bericht van verhindering van burgemeester Van den Top is ontvangen; vragen 

voor hem worden indien mogelijk door een ander collegelid beantwoord. 
 
3. Vragen aan burgemeester Van den Top en wethouders Walters, van Hunnik, Scheepers, 

Heller en Van Voorden (inclusief vragen inzake regionale aangelegenheden) 
Woordvoerders: 
fracties: Hart voor Hilversum: C. Groeneveld en mw. C. Jansson; D66: J.J.A.N. Deen, R.H. van 
Grieken en mw. B. van Hattum; VVD: --; GroenLinks: J.A. van Waarden; CDA :-- ; Democraten 
Hilversum: R.J.H. Docter en J.E.M.G. Göbbels; SP: J.P. Otto; PvdA: mw. J. Kalk; ChristenUnie: 
B. Nanninga; BVNL: mw. F. Durlacher. 
College: B. Heller, mw. H.J. van Hunnik, A.R.C. Scheepers, N.G.T. van Voorden en mw. K.J. Walters, 
wethouders.. 
 
De voorzitter: 
- deelt mee dat in verband met eventueel tijdgebrek niet beantwoorde vragen schriftelijk zullen 

worden beantwoord. 
 
1. Vragen van de PvdA aan wethouder Walters over vindbaarheid verplicht meldpunt  

verhuur Hilversum 
Vanaf 1 januari 2024 is de gemeente verplicht een meldpunt voor klachten over goed verhuurderschap 
te hebben. Dit meldpunt moet goed vindbaar zijn voor mensen die te maken hebben met malafide 
verhuurders. Op de homepagina van de gemeentelijke website wordt dit nieuwe meldpunt niet 
genoemd. De vindbaarheid is lastig, via de zoekfunctie kom je er niet terecht. Alleen via: 
https://hilversum.nl/wonen/splitsing-gebouw-woning-enof-verhuur-kamers kun je een mogelijkheid 
vinden om bij het meldpunt terecht te komen. Het meldpunt is in de regio belegd bij het regionale 
urgentiebureau, met alleen een bezoekadres in Bussum waar je alleen op afspraak terecht kunt. 
-  Is de wethouder het met de PvdA eens dat de vindbaarheid van dit meldpunt verbeterd kan 

worden? Zo ja, hoe gaat zij dat doen? 
-  Is de wethouder het met de fractie eens dat het onderbrengen van een meldpunt over goed 

verhuurderschap bij een urgentiebureau mensen op het verkeerde been kan zetten?  

https://hilversum.nl/wonen/splitsing-gebouw-woning-enof-verhuur-kamers


 4 

-  Is de wethouder het met de PvdA eens dat een meldpunt, gekoppeld aan een regionaal 
urgentiebureau, waar je alleen op afspraak terecht kunt, niet echt laagdrempelig is? Zo ja, hoe 
gaat de wethouder dat verbeteren? 

 
Wethouder Walters: 
- is het gelukt om het meldpunt goed verhuurderschap per 1 januari live te hebben; 
- heeft het meldpunt op de gemeentelijke website gezet bij ‘splitsing gebouw en/of woning of 

verhuur kamers’, wat een logische plek leek; de PvdA kan het meldpunt via het ingeven van 
een zoekterm op de gemeentelijke website niet vinden; 

- kijkt nog of het meldpunt op de goede plek staat; 
- merkt op dat het een regionaal meldpunt is dat doorlinkt naar de website van het regionale 

urgentiebureau;  
- denkt dus dat het meldpunt goed vindbaar is en is ook nog bezig met een 

communicatiecampagne; 
- wijst erop dat verhuurders verplicht zijn hun huurders te informeren over het bestaan van het 

meldpunt en de contactgegevens van het regionaal meldpunt; 
- geeft aan dat mensen ook met het regionaal meldpunt kunnen mailen en er een 

aanmeldformulier is, zodat laagdrempelig contact mogelijk is; ook kan men vragen stellen aan 
het sociaal raadslid; de PvdA heeft geprobeerd de procedure door te lopen wat haar niet is 
gelukt, zodat zij vindt dat de toegang tot het meldpunt niet laagdrempelig is; 

- kondigt een evaluatie aan en zal letten op de laagdrempeligheid. 
 
2. Vragen van de PvdA aan wethouder Scheepers over bebouwing Marktplein–Mout 
Onder de gemeentelijke informatiepagina in de Gooi en Eembode van 28 december 2023 stond de 
bekendmaking bestemmingsplan ‘kavel naast Mout’ waarin werd aangekondigd dat er toestemming 
was verleend voor kleinschalige bouwplannen naast Mout. 
-  Wat verstaat de wethouder onder kleinschalige bouwplannen? 
-  Het Marktplein met daarop Mout is beeldbepalend voor Hilversum, het open karakter is 

essentieel voor het plein. Wordt dit karakter aangetast? 
-  Vindt de wethouder een dergelijke aanvraag niet van een dermate politieke gevoeligheid dat 

hij hiervoor langs de raad had horen te gaan? 
 
Wethouder Walters: 
- deelt mee dat het college toestemming heeft verleend voor kleinschalige bouwplannen naast 

Mout;  
- licht toe dat in 2016 het bestemmingsplan Eurobioscoop is vastgesteld, met daarin Mout en 

een te bebouwen stukje naast Mout;  
- heeft de soort bebouwing beperkt, zodat woningen niet meer mogelijk zijn; 
- heeft het bestemmingsplan ter inzage gelegd en dat komt met een zienswijzennota naar de raad 

toe. 
 
Wethouder Scheepers: 
- deelt mee dat het college de grond heeft verkocht aan een partij, die samen met de Gooische 

Bierbrouwerij het grootste deel van de functie van de bierbrouwerij naar de plek gaat halen; 
levering van de grond vindt plaats na aanpassing van het bestemmingsplan; 

- heeft nog geen vergunning verleend, omdat die nog niet is aangevraagd; 
- meent dat het karakter van het plein niet wordt aangetast en de aanpassing ten goede komt aan 

het plein; een goed functionerend plein heeft pleinwanden nodig; door de aanpassing wordt de 
pleinwand naast Mout aangepast, waardoor het plein een intiemer karakter krijgt en het plein 
stedenbouwkundig succesvoller wordt. 

 
De ChristenUnie: 
- informeert naar een alternatieve plek voor de fietsparkeerplaats; wethouder Scheepers kijkt in 

de omgeving naar mogelijkheden voor andere fietsparkeerplekken. 
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De SP: 
- wil weten of ook is nagedacht over het realiseren van de nieuwe bebouwing binnen de oude 

contouren; wethouder Walters heeft zich gehouden aan het door de raad vastgestelde 
bestemmingsplan Eurobioscoop en heeft alleen de functie gewijzigd en kleiner gemaakt; 

- vraagt of het verplaatsen van een fietsenstalling in de nieuwbouw een optie is; wethouder 
Scheepers noemt dat erg ingewikkeld. 
 

3. Vragen van de PvdA aan wethouder Walters over KPN-gebouw–Hilversum City  
Living 

Op Funda worden nog te ontwikkelen appartementen te koop aangeboden in het voormalige KPN-
gebouw op de Koornstraat. Natuurlijk is het heel erg te waarderen dat deze plek wordt her ontwikkeld 
onder de naam Hilversum City Living. 
-  Op welke wijze wordt in dit project uitvoering gegeven aan de uitgangspunten van de 

woonvisie? 
 
Wethouder Walters: 
- antwoordt dat de woningen binnen het geldende bestemmingsplan/omgevingsplan Binnenstad 

2013 vallen; er was slechts een kleine afwijking van de hoogteonderschrijding en er is een 
ondergrondse parkeergarage bijgekomen; voor beide afwijkingen is vergunning verleend; er is 
getoetst aan de regeling meervoudige bewoning; omdat er al een woning mag zijn op de 
bestemming kan het college geen aanvullende eisen stellen; de PvdA gaat kijken naar een 
ontsnappingsroute, gezien de bouw van heel dure appartementen aldaar. 
 

4. Vragen van de PvdA aan burgemeester Van den Top (vervanger wethouder Walters)  
over veiligheid oud en nieuw. 

In de berichtgeving over de viering van Oud en Nieuw ontving de meldkamer van de brandweer in 
Hilversum 45 meldingen. Het ging zogezegd over kleine incidenten, waaronder vernielingen. 
Daarnaast heeft Tergooi MC vier vuurwerkslachtoffers behandeld.  
-  Is de wethouder u het met de PvdA eens dat iedere vernieling en vuurwerkslachtoffer er één  

teveel is? 
-  Is de wethouder het met de PvdA eens dat niemand in Hilversum mag rondlopen met 

explosieven, zoals de Cobra 6? Laat staan deze af te steken? Hoe bekijkt de wethouder de 
risico’s van deze explosieven v oor de veiligheid van hulpverleners, zoals politie, brandweer 
en ambulance? 

-  Is de wethouder bereid om voor komend Oud en Nieuw, naast staand beleid, extra inzet te 
plegen om het aantal vernielingen en vuurwerkslachtoffers naar beneden te krijgen? 

 
Wethouder Walters: 
- kijkt terug op een relatief rustige en veilige jaarwisseling, maar is het ermee eens dat elke 

vernieling en vuurwerkslachtoffer betreurenswaardig is; 
- streeft naar een veilige en prettige viering van Oud en Nieuw voor iedereen; 
- erkent dat gebruik van illegaal vuurwerk grote risico’s met zich meebrengt, ook voor 

hulpverleners en omstanders; explosieven kunnen gevaarlijk zijn en leiden tot ernstige en 
onvoorspelbare situaties; bij het gebruik van illegaal vuurwerk lopen mensen verhoogd risico 
op verwondingen; 

- is het eens met het standpunt dat niemand in Hilversum illegaal vuurwerk zou moeten bezitten 
of afsteken; 

- pakt de voorbereiding voor de komende jaarwisseling actief op in samenwerking met politie 
en het OM; extra maatregelen worden onderzocht om het gebruik van illegaal vuurwerk tegen 
te gaan;  

- kijkt ook naar het strenger aanpakken van crimineel gedrag, vooral gericht op agressie tegen 
politie en hulpverleners; 

- start binnenkort de evaluatie met partners; 
- identificeert voor de volgende jaarwisseling risicolocaties op basis van data uit eerdere jaren 

en recente informatie van wijkagenten; 
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- ontwikkelt voor deze gebieden specifieke actieplannen en zorgt voor voldoende capaciteit en 
snelle reactie; 

- verhoogt toezicht in deze gebieden om de veiligheid te verbeteren en incidenten te voorkomen; 
- past het beleid continu aan om vernielingen te voorkomen en het aantal vuurwerkslachtoffers 

te verlagen, rekening houdend met de nieuwste ontwikkelingen en inzichten. 
 
De PvdA: 
- stelt de beantwoording gerust en heeft zich gestoord aan de berichtgeving over een veilige en 

rustige Oud- en Nieuwviering, gezien de 45 slachtoffers; 
- wil graag dat de zorgen zich vertalen in communicatie die die zorgen erkent; wethouder 

Walters zal dat bericht overbrengen aan de burgemeester. 
 
De SP: 
- wil ook meegenomen hebben dat het aantal explosies in woonwijken de afgelopen weken 

aanzienlijk is toegenomen; wethouder Walters verbreedt het onderwerp vuurwerkslachtoffers 
nu niet. 

 
5. Vragen van BVNL aan wethouder Heller over de parkeertarieven 
Nu woede te voelen is bij de inwoners van Hilversum, de onvrede over de parkeertarieven, welke 
volgens BVNL ook ridicuul zijn en waar zij faliekant tegen heeft gestemd, wil zij het college vragen 
om deze tarieven terug te draaien naar weer prettig betaalbaar parkeren in ons winkelend, wonend en 
recreatief dorp, want in Hilversum moet iedereen zich welkom voelen. Niet iedereen die een auto rijdt 
heeft ook een dikke portemonnee. Ziet het college hier mogelijkheden toe? 
 
Wethouder Heller: 
- is de commotie over parkeertarieven niet ontgaan en heeft veel vragen over bezoekersparkeren 

ontvangen; 
- is in sommige gevallen duur, maar op andere gebieden goedkoop, zoals de eerste 

bewonersvergunning; 
- wijst op de sluitende begroting teneinde parkeeroverlast tegen te gaan en de leefbaarheid en 

veiligheid in buurten te vergroten; 
- herinnert aan het door de raad vastgestelde beleid en heeft geen voornemen om tarieven aan te 

passen; 
- heeft betalen per minuut ingevoerd in plaats van betalen per uur; 
- heeft in een aantal winkelgebieden de fout gemaakt om het progressieve tarief te vroeg te laten 

ingaan; die is inmiddels gecorrigeerd en voor die fout biedt hij zijn verontschuldigingen aan. 
 

6. Vragen van BVNL aan wethouder Heller over invoeren zero-emissiezone 
Vanuit uw programma is gebleken dat het college, op termijn, een zero-emissiezone wil gaan 
invoeren. De doodsteek voor mkb’ers en zzp’ers, maar het college weet dat het gebruik van de auto 
enkel zou gaan toenemen. Het emissieloos maken van de gemeente is een illusie, tenzij het college 
accepteert dat bedrijven failliet gaan en gedwongen de gemeente moeten verlaten. Het college 
vernietigt hiermee de economie van de bruisende gemeente. Kan het college een pas op de  plaats 
maken en deze waanzin een halt toeroepen? Graag een gedetailleerd antwoord. 
 
Wethouder Heller: 
- memoreert het door de raad op 19 juli 2023 unaniem vaststellen van het 

uitvoeringsprogramma Mobiliteit, waarvan het voorbereiden en invoeren van een of meerdere 
zero-emissiezones in het centrum en de Gijsbrecht van Amstelstraat was; het college voert dit 
nu uit; 

- verwacht in het tweede kwartaal van dit jaar een plan van aanpak voor te kunnen leggen; 
communicatie met en participatie van ondernemers speelt daarbij een grote rol; de SP wil 
daarbij rekening houden met het effect van zero emissiezones op omliggende straten qua 
verkeersdrukte; wethouder Heller zegt dat toe en zal dat indien nodig in kaart brengen. 
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7. Vragen van BVNL aan wethouder Scheepers over openbare toiletten in het centrum 
In een eerdere vergadering mocht blijken dat horecagelegenheid Mout een vergoeding ontvangt voor 
het faciliteren van een openbaar toilet. Echter blijkt uit onderzoek dat deze wc bezoeken niet geheel zo 
openbaar zijn als zouden moeten zijn. Zowel mindervaliden, als ouders met kinderwagens, kunnen 
deze porseleinen potten niet gemakkelijk bereiken, in verband met de trappen. Is het college bereid om 
dan wel volgens ‘gelijke monniken gelijke kappen’ meer openbare ‘gesubsidieerde’ wc’s beschikbaar 
te stellen in winkelgebieden of deze onrechtmatige subsidie aan Mout in te trekken? Een eerder 
ingediende motie om ondernemers voor een ‘openbaar toilet’ tegemoet te komen, leidde niet tot het 
gewenste resultaat, maar: Openbaar is openbaar en dus inclusief voor iedereen, maar dat blijkt hier 
niet het geval te zijn. Graag een gedetailleerd antwoord. 
 
Wethouder Scheepers: 
- merkt op dat Mout over een invalidentoilet beschikt; 
- laat weten dat vanuit participatie niet naar voren is gekomen dat er meer behoefte is aan meer 

openbare wc’s in het centrum; 
- gaat openbare toiletten wel met de task force bespreken. 
 
8. Vragen van BVNL aan wethouder Heller over participatie i.r.t. asielopvang 
Het college heeft, na brede participatie, te kennen gegeven niet voor een crisisopvang te kiezen, maar 
voor reguliere asielopvang. Toch blijk uit een 50/50 motie, vanuit de gemeenteraad, welke opnieuw in 
stemming gebracht wordt, draagvlak te zijn om een crisisopvang te gaan realiseren. Is het college 
bereid om de participatie, als zijnde een adviserend referendum aan te nemen en een dergelijke 
crisisopvang af te wijzen? Het volk heeft gesproken en u heeft een keuze gemaakt, waarom dan 
doordrammen? 
 
Wethouder Heller: 
- raadt aan op 31 januari a.s. het debat over het onderwerp te voeren. 

 
9. Vragen van Hart voor Hilversum aan wethouder Scheepers over rijksbijdrage renovatie 

winkelgebieden 
In het Financieele Dagblad van 5 december las Hart voor Hilversum een artikel over detailhandel met 
als titel: ‘Negen gemeente krijgen miljoenen van Rijk voor renovatie winkelgebieden.’ In dit artikel is 
omschreven dat negen gemeenten € 26 miljoenkrijgen om hun winkelgebieden op te knappen. 
Nu is Hilversum ook aardig op weg om de boel op te knappen en Hart voor Hilversum vond het dan 
ook erg jammer dat Hilversum niet in het rijtje van de negen gemeente voorkwam. Daarom heeft zij de 
volgende vragen aan de wethouder:  
Was de wethouder op de hoogte van deze regeling? 
Zo, ja om welke redenen kwam Hilversum niet in aanmerking voor deze regeling? 
Zo, nee bent is hij het met de fractie  eens dat regelingen als deze enorm kunnen bijdragen aan de 
aantrekkelijkheid van onze winkelgebieden en bent u bereid zich in te zetten om dit soort regelingen in 
de toekomst ook voor Hilversum mogelijk te maken? 
 
Wethouder Scheepers: 
- vindt het jammer dat Hilversum niet bij de genoemde gemeenten staat, maar zij maakte wel 

deel uit van de eerste tranche, omdat Hilversum voor transformatie van Gooische Brink en de 
komst van de bibliotheek naar het centrum € 1,1 miljoen uit de regeling heeft ontvangen; 

- kijkt momenteel of de gemeente nog met nieuwe initiatieven kan komen. 
 
Democraten Hilversum: 
- vraagt waarom het college geen subsidie voor de Meent heeft aangevraagd; wethouder 

Scheepers stelt dat sprake moet zijn van meerdere vastgoedeigenaren en andere criteria; er 
zijn geen projecten die daaraan voldoen. 

 
De SP: 
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- wil het college laten kijken of rijksgelden voor de Stationstraat en Gijsbrecht van Amstelstraat 
aangevraagd kunnen worden; wethouder Scheepers stelt dat die projecten niet aan de criteria 
voldoen. 
 

10. Vragen van Democraten Hilversum aan wethouder Van Hunnik over Zendmast 
Op 27 september 2023 werd motie M23/124 ‘Zendmast’ van de fracties van Democraten Hilversum, 
Hart voor Hilversum, GroenLinks, de PvdA en de SP aangehouden, om het college de gelegenheid te 
geven binnen drie maanden (T23-086) het gesprek met de brandweer/veiligheidsregio te voeren over 
de plaatsing van de telecom-zendmast op het Hilversumse brandweerkazerneterrein en de raad 
helderheid te geven over de juridische constructie en over de zeggenschap van de raad over die 
constructie. Kan de wethouder de raad tussen nu en een week schriftelijk informeren over de 
resultaten? 
 
Wethouder Van Hunnik: 
- kan de raad niet binnen een week informeren over het door de brandweer toegezegde 

onderzoek; 
- zal de raad informeren over de onderzoeksresultaten zodra dat kan; Democraten Hilversum 

herinnert aan de toezegging om voor eind 2023 terug te komen met de bevindingen; de 
wethouder zou in regie moeten zijn en zou moeten leveren; wethouder Van Hunnik heeft 
toegezegd binnen drie maanden het gesprek te voeren, wat is gebeurd en zij houdt de vinger 
aan de pols; zij heeft regelmatig contact met de brandweer; documentatie wordt nu 
bestudeerd; er zit wel schot in de zaak; het college is afhankelijk van de agenda’s van anderen; 
Democraten Hilversum wil de wethouder de raad schriftelijk laten informeren over de 
constructie; wethouder Van Hunnik zal de afdeling vragen om die info te geven. 

 
De PvdA: 
- concludeert sinds september niets te zijn opgeschoten en vraagt hoe serieus de wethouder de 

motie ter hand heeft genomen; wethouder Van Hunnik vindt veel schot te hebben gemaakt, 
omdat zij voor elkaar heeft gekregen dat vooronderzoek wordt gedaan; nu is het nog even 
wachten op het resultaat daarvan. 

 
D66: 
- benadrukt zo snel mogelijk helderheid te willen over de juridische constructie. 
 
11. Vragen van Democraten Hilversum aan wethouder Heller over Geopark 
Het Geopark is een landschap van wereldniveau met unieke aardkundige, culturele, historische en 
ecologische waarden. Wat is de status van het mede door Hilversum ondersteunde initiatief om een 
door de Unesco erkend Geopark Heuvelrug Gooi en Vecht te komen? 
 
Wethouder Heller: 
- merkt op dat het burgerinitiatief draagvlak genereert en onderling kennis en informatie 

uitwisselt; 
- stelt dat het burgerinitiatief ook partners onder overheden zoekt; 
- weet dat de gemeenten Gooise Meren en Laren inmiddels partner zijn geworden en de 

gemeenten Huizen en Hilversum zijn dat ook voornemens te doen. 
 

12. Vragen van Democraten Hilversum aan wethouder Scheepers over bomen 
De gemeente moet 99 bomen vervangen zo las Democraten Hilversum  in de Gooi en Eembode. 
Wordt daarbij rekening gehouden met de door de jaren heen geaccumuleerde ecologische waarde en 
zo ja, hoeveel bomen worden ter vervanging geplant (en waar) om het verlies aan 'boomwaarde' te  
compenseren? 
 
Wethouder Scheepers: 
- merkt op dat 99 bomen worden gekapt en 87 bomen worden herplant op dezelfde plek; 
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- houdt bij herplant geen rekening met de ecologische waarde van de gekapte bomen; wel blijft 
soms een deel van de stam staat; 

- houdt bij de herplant rekening met wat in het groenbeleidsplan staat; 
- stelt dat in totaal het aantal nieuwe bomen de komende jaren in Hilversum toeneemt. 

 
13. Vragen van Democraten Hilversum aan wethouder Scheepers met betrekking tot 

volgelopen kelders in het West-Indiëkwartier van Hilversum 
Voor zover bij de fractie bekend wonen de bewoners in het West-Indiëkwartier op een gebied van 
zandgrond met een grote waterdoorlatendheid. Het landschap bestaat in het Gooi uit zandgronden en 
heidegebieden, bossen en vennen. Dit heeft een lage waterretentie en het water zal rustig aan alleen 
naar de lager geleden gebieden lopen. 
Bij het nagaan waarom het regenwater zo lang bij de oppervlakte (lees zeer ondiep grondwaterpeil) 
blijft staan, blijkt dat dit met de afwatering te maken heeft. De fractie ziet langdurige plassen en alle 
greppels zijn meer dan vol met water. De bospaden zijn heel lang heel drassig. De ergste overlast is 
dat de kelders in het West-Indiëkwartier zijn volgelopen met water.  
Bij navraag bij de gemeente door de bewoners wordt geadviseerd om een dompelpomp aan te schaffen 
of te lenen. Maar zoals aangegeven bij de gemeente blijkt dit niet afdoende. Zelfs nu al dagen na de 
lange regenperiode blijft het grondwater op een heel hoog peil staan.  
Vragen: 
1.  Heeft de gemeente in beeld (patroon van de waterstroom) waar de enorme wateroverlast 

vandaan komt? 
2.  Is de rioolcapaciteit van de gemeente Hilversum voldoende *en toekomstbestendig? Heeft u 

daar een onderbouwing van? 
3.  Houdt u rekening met de verandering van het klimaat en bij grotere dichtheid van de 

bebouwing in Hilversum, dat er bij de vervanging van riool wellicht een grotere capaciteit 
gewenst is.  

 
Stadsontwerp afwatering 
In Zuidoost wordt veel gebouwd. Er is een nieuwe 7 baans afrit gebouwd direct achter de wijk. Daar 
zijn 1,5 ha bomen voor omgehaald. En langs de A27 ten hoogte van de wijk zijn ook duizenden bomen 
weggekapt. Ook in het gebied waar het nieuwe ziekenhuis is gebouwd, zijn duizenden bomen gekapt. 
En voor de nieuwe woonwijk Plan Monnikenberg zijn honderden bomen gekapt. Deze bomen waren 
enorm belangrijk voor de afwatering. De volwassen bomen drinken 200-250 liter per dag. 
Verder is er een hele woonwijk gebouwd in het natuurgebied tegenover de wijk en zal in de toekomst 
ook nog veel meer verharding komen op het Arenapark. 
4.  Heeft de gemeente een nieuw stadsontwerp voor de afwatering gemaakt dat meebeweegt met 

de toenemende verharding door verdichting in de bovengenoemde  
gebieden? 

5.  Heeft de gemeente de garantie op een op de situatie afgestemde bebouwing van 
Rijkswaterstaat dat de afwatering van de snelweg en de afslag niet de wijk in loopt?  

6.  Heeft de gemeente al overleg met het Waterschap hoe de afwatering verbeterd kan worden 
voor het West Indiëkwartier? 

 
Plan Huydecopersgebied/ Rijkswaterstaat/GNR 
Er is afgelopen week een start gemaakt met bovengenoemd plan. Dit plan houdt in grote lijnen in, dat 
er waterbassins worden gemaakt achter de wijk, aan de andere kant van de toe- en afrit (afslag 33) van 
de snelweg A27. Deze bassins dienen als overloop voor te veel regenwater in Hilversum. Het is 
belangrijk om te weten of er adequate afvoer- en infiltratiemaatregelen zijn getroffen en of er rekening 
is gehouden met de mogelijke effecten op nabijgelegen gebieden. 
7.  Is er een afwateringsmaatregel opgenomen en zijn er extra afvoerkanalen en waterkanalen in 

dit plan, zodat de afwatering uit Hilversum geen toekomstige overlast gaat geven voor de 
West-Indië buurt? 

8.  Kan de wethouder de garantie geven, dat deze manier van water herbergen geen effect gaat 
geven op de omliggende gebieden en met name op de aangrenzende woonwijk? 

9.  Hoe worden bewoners op de hoogte gehouden van de voortgang van het Huydercopersplan? 
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10.  Zijn er mogelijkheden voor bewoners om hun zorgen en vragen te uiten? 
11.  Is er een noodplan achter de hand, wanneer er nog meer wateroverlast komt in de West-

Indiëkwartier? 
 
Waterschap 
12.  Wat kan en doet het Waterschap voor Hilversum in deze omstandigheden?  
 
 * 20% achterstallig onderhoud, zie programmabegroting 2024 
 
Wethouder Scheepers: 
- antwoordt dat de wateroverlast te maken heeft met de grote hoeveelheid regenval in de 

afgelopen 3,5 maand; in Hilversum-Oost zijn geen sloten of beken om het water af te voeren, 
zodat de grondwaterstand hoog blijft; 

- noemt de rioolcapaciteit toekomstbestendig en voldoende; de hemelwaterafvoer heeft in de 
afgelopen maanden adequaat gefunctioneerd; 

- houdt rekening met verandering van het klimaat; bij vervanging van het riool krijgt het 
hemelwaterriool een grotere diameter; 

- zorgt voor een grotere hemelwaterafvoer; bij nieuwbouwprojecten is het verplicht dat 
afwatering en infiltratie op eigen terrein plaatsvinden; in Oost wordt geprobeerd grote 
dakoppervlakken zoveel mogelijk af te koppelen van het riool; 

- merkt op dat afwatering van rijkswegen rechtstreeks langs de weg plaatsvindt, dat water komt 
niet in het rioolstelsel terecht, maar wel in het grondwater; 

- wijst erop dat het waterschap over het oppervlaktewater gaat en de gemeente over het riool; 
beide functioneren uitstekend; het probleem in het West-Indiëkwartier is de weinige 
beschikbaarheid van sloten en beken om water af te voeren; ook is het maaiveld erg laag, 
zodat de grondwaterstand bij veel regen hoog komt te staan; mocht blijken dat het probleem 
structureel is worden structurele maatregelen genomen; 

- heeft bij het Huydecopersgebied het uitgangspunt dat het weinig gebruikt zal worden; het is 
een escalatiemogelijkheid bij een enorm grote hoeveelheid regen, die eenmaal per tien jaar 
voorkomt; het effect op de woonwijk zal beperkt zijn; 

- houdt bewoners op de hoogte via huis-aan-huis berichten, de voorlichters van de 
wijkverenigingen, de wijkregisseurs en de wijkwethouder; 

- heeft nog geen noodplan achter de hand vanwege de uitzonderlijke periode van langdurige 
regenval; bij structurele problemen zal het college aanvullende maatregelen nemen; 

- is in nauw overleg met het waterschap, dat ook dit jaar een waterplan voor de gemeente maakt, 
een gebiedsplan water; 

- merkt op dat de 20% achterstallig onderhoud betrekking heeft op wegverharding, trottoirs en 
secundaire wegen; 

- wijst op grotere structurele problemen in Oost, met name de kop van de Eemnesserweg en de 
Kleine Drift; daar is het college met het watermanagementplan bezig; 

- komt op korte termijn met een vrij significant plan om dat probleem voor Oost op te lossen. 
 

14. Vragen van D66 aan wethouder Heller over de GAD 
De maand november en december zien met de toename van online shoppen (black friday, Sint  
en Kerst) bij veel huishoudens een flinke hoeveelheid oud papier. Voor 2024 staat in december slechts 
1 ophaalmoment gepland op 17 december. Het is daarnaast gelet op de arbeidsomstandigheden niet 
meer mogelijk om oud papier naast de afvalemmer aan te leveren.  
1.  Herkent het college de toename in december van oud papier? 
2.  In hoeverre is het mogelijk om in december een keer extra langs te gaan met oud papier? 
Dit jaar heeft de GAD wederom een andere vorm gekozen voor het ophalen van kerstbomen, zie o.a. 
Ophalen van de kerstbomen in 't Gooi (net niet) terug naar de oude manier - NH Nieuws. Dit na een 
evaluatie van de werkwijze van vorig jaar, waar verenigingen de mogelijkheid kregen om een extra 
voor de kas te verdienen. Dit jaar was dit laatste alleen mogelijk in de gebieden rondom Ankeveen, 
Nederhorst den Berg en Kortenhoef en niet in Hilversum.  
1.  Is het ophalen dit jaar naar tevredenheid verlopen? 
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2.  Is er voor verenigingen in Hilversum nog iets gepland voor dit jaar? 
 
Wethouder Heller: 

- herkent de toename van oud papier in december; 
- merkt op dat de inzamelhoeveelheid van papier is gedaald en de ingezamelde hoeveelheid 

karton is gestegen, in verband met de vele online bestellingen; 
- antwoordt dat extra inzameling mogelijk is, maar daaraan een prijskaartje hangt; overigens 

kunnen inwoners hun karton ook bij het scheidingsstation inleveren; 
- heeft verenigingen door de GAD laten aanschrijven om iets te verdienen met het inzamelen 

van kerstbomen, waarvan Hilversumse verenigingen geen gebruik hebben gemaakt; 
verenigingen hebben moeite met het daartoe werven van vrijwilligers; 

- heeft voor dit jaar geen aanvullende actie gepland voor dit jaar. 
 

15. Vragen van D66 aan burgemeester Van den Top (vervanger wethouder Walters) over 
autonomen in Hilversum 

De president van de Raad van State, Dineke de Groot, benoemde onlangs het probleem van de 
groeiende groep inwoners van Nederland die zich autonoom verklaart. Mensen die zich 'autonoom' 
verklaren, denken zich te kunnen loskoppelen van de overheid om zich zo te onttrekken aan wetten en 
regels. Ze weigeren bijvoorbeeld belastingen en boetes te betalen en denken dat de overheid na hun 
geboorte hun vrijheid heeft afgepakt. Door desinformatie - vaak online - zijn deze mensen op het 
verkeerde been zijn gezet waardoor ze denken dat ze bijvoorbeeld geen rekeningen meer hoeven te 
betalen. "Het gaat veelal om kwetsbare burgers die op deze manier nog verder wegzakken in de 
ellende." https://nos.nl/artikel/2500032-hoge-raad-bezorgd-over-autonomen-kwetsbare-burgers-die-
verder-wegzakken/ 
1.  Heeft de gemeente ook te maken met zogenaamde autonomen en zo ja om hoeveel personen 

gaat dit? 
2.  Is daarmee in Hilversum ook door het verspreiden van desinformatie een "bedreiging voor de  

democratische rechtsorde"? 
3.  Voldoen de huidige werkwijzen en procedures of is hier extra inzet op nodig? 
 
Wethouder Walters: 
- heeft ook in Hilversum te maken met autonomen, waarvan zij nog geen gegevens heeft 

verzameld; 
- kan met de huidige werkwijze en procedure nog wel vooruit en heeft niet erge zorgen over de 

omgang daarmee. 
 
De voorzitter sluit het vragenuur om 20.26 uur. 
 
Aldus vastgesteld in de raadsvergadering van 31 januari 2024. 
De griffier, ·······     De voorzitter, 
 
 
 
A.J. van Meerveld CMC    dr.ir. G.M. van den Top. 
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